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Tijdens de behandeling van de stukken rondom Beschermd Wonen tijdens de commissie 

vergadering van 2 februari zijn er vragen gesteld over de wijze waarop de Wmo raad geïnformeerd 

is over dit onderwerp (TCS185).  

 

Betrekken en informeren van de Wmo raad 

Wij vinden het belangrijk dat de Wmo raad meedenkt over dit onderwerp en hebben hen vanaf het 

begin betrokken en geïnformeerd over dit onderwerp. Mondeling tijdens de vergaderingen van de 

Wmo raad, maar ook door hen uit te nodigen voor bijeenkomsten (maart en november 2021) over 

dit onderwerp gedurende de hele periode van voorbereiding.  

 

Wij hebben op 25 november 2021 de Wmo raad formeel om advies gevraagd. In het gevraagde 

advies heeft de Wmo raad een aantal inhoudelijke vragen gesteld. Om hen goed te informeren, 

hebben wij voorgesteld een aparte sessie te organiseren waarin de inhoudelijke vragen gesteld en 

beantwoord konden worden. Op 12 januari jl. heeft deze sessie plaatsgevonden en zijn de vragen 

beantwoord. Dit heeft niet geleid tot een aangepast advies. Voor de volledigheid en op uw verzoek, 

sturen wij u bij deze de antwoorden op de gestelde vragen: 

 

We missen een soort roadmap, zodat duidelijk is hoe de aanpak voor de doelgroep verandert: hoe 

was die en hoe wordt die? Wat betekent dat voor betrokkenen? 

De Wmo-raad is hier meegenomen in de historie rondom Beschermd wonen en Maatschappelijke 

opvang. Vanaf het moment van invoering van de Wet Maatschappelijke Ondersteuning, 1 januari 

2015, is Beschermd Wonen (BW) een verantwoordelijkheid van alle gemeenten. 

De middelen voor BW werden vanaf 2015 door het Rijk uitgekeerd aan centrumgemeenten. 

Vervolgens hebben regiogemeenten ook de bijbehorende taken gedelegeerd aan de 

centrumgemeenten. Maatschappelijke opvang is al langer een verantwoordelijkheid van 

centrumgemeenten. Doordat de regiogemeenten deze taken gemandateerd hebben aan Haarlem, 

ligt de feitelijke verantwoordelijkheid bij de gemeente Haarlem. Hier is vervolgens verder 

doorgesproken over beleid en regelgeving, toegang tot de maatwerkvoorzieningen, inkoop, 

contractmanagement en begroting. 
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Vanaf 1 januari 2023 worden de middelen uitgekeerd aan alle gemeenten, op basis van een nieuw 

verdeelmodel. Door de herverdeling krijgen gemeenten meer ruimte om, op basis van hun lokale 

situatie, zorg op maat en dichtbij hun inwoners te organiseren. Dit versterkt de gewenste beweging 

van ‘intramuraal’ naar ‘zo thuis mogelijk’ wonen, in de buurt van het eigen sociale netwerk.   
Vooruitlopend op het nieuwe verdeelmodel zijn gemeenten in de regio vanaf 1 januari 2022 al 

verplicht samen de beslissingen te nemen over Beschermd Wonen. In onze regio gaat het om de 

gemeenten Heemskerk, Beverwijk, Velsen, Haarlem, Zandvoort, Bloemendaal, Heemstede en 

Haarlemmermeer. Om tegemoet te komen aan deze verplichting wordt het Gemeenschappelijk 

Orgaan (GO) Beschermd Wonen voor de regio Zuid-Kennemerland, IJmond en Haarlemmermeer 

opgericht. De uitvoerende taken van het GO worden belegd bij het Uitvoeringsteam Regionale BW 

(URB), dat in ieder geval de eerste 3 jaren gepositioneerd wordt bij de gemeente Haarlem. 

 

Voor de klant verandert er niet veel, enkel de plek van aanmelding, de ondersteuning blijft gelijk.  

Maar met het openstellen van de WLZ zien wij wel een verschuiving en mensen stromen uit naar 

de wijk met passende ondersteuning.  

 

Op dit moment zijn wij aan het onderzoeken de toegang per 2023 zelf te organiseren met behulp 

van een expertiseteam (ERT), lukt dit niet kan de uitvoering alsnog worden belegd bij de gemeente 

Haarlem.  

 

De aanvragen voor Beschermd wonen worden tot 1 januari 2023 gedaan bij de gemeente Haarlem 

en vanaf die datum dus bij de eigen gemeente. Vindt dat plaats via het Wmo loket? En dan via het 

“gewone” aanvraagformulier? En wordt dat afgehandeld zoals andere vragen ook worden 
afgehandeld of gaat dat straks langs een aparte route? 

Zie bovenstaande reactie m.b.t. uitvoering. De aanvragen zullen verlopen via het Wmo loket. Wij 

kijken eerst naar de mogelijkheden om zo lang mogelijk thuis te wonen etc.  

Er volgt een keukentafelgesprek, er komt een passend aanvraagformulier voor de doelgroep, er 

wordt gekeken naar passende specialismes en er is een medewerker werkzaam in het loket met 

ervaring gericht op deze doelgroep. 

 

Over de context van het onderwerp Beschermd wonen zouden we graag nader zijn geïnformeerd: 

hoeveel mensen betreft het in Bloemendaal? Hoe zijn de ontwikkelingen? Is er een wachtlijst? Hoelang 

duurt het voor er een passende oplossing is gerealiseerd? Is er een relatie met dagopvang? Welke zijn 

gesignaleerde lokale knelpunten, verbeterpunten, etc.? 

Er wonen ongeveer 6-8 Bloemendaalse personen in een Beschermd wonen vorm. Indien er sprake 

is van een wachtlijst, ontvangt een client overbruggingszorg bv. begeleiding/dagbesteding om de 

situatie te stabiliseren.  

Belangrijke ontwikkelingen zijn: de zorg steeds meer zo dichtbij huis mogelijk te organiseren, thuis 

als het kan met ondersteuning en anders beschermd wonen en de openstelling van de Wet 

langdurige zorg (Wlz).  

Binnen beschermd wonen kan dagbesteding ingezet worden. 

Belangrijkste knelpunten zijn dat complexe zorg niet lokaal te organiseren is en intramurale zorg 

voor de doelgroep in de regio beschikbaar moet blijven. Daarnaast is het tekort aan woningen een 

groot knelpunt. 

Toch zijn er ook duidelijke verbeterpunten. Zo moet de basisinfrastructuur voor de doelgroep beter 

worden georganiseerd: bv. voorliggende voorzieningen voor deze doelgroep creëren en 

laagdrempelig ontmoetingsplekken organiseren. 

 

Graag ontvangen we uitleg over de vraag waar de scheidslijn ligt tussen de WLZ en Beschermd 

wonen vanuit de Wmo. Dit komt in de stukken een aantal keer aan de orde maar wanneer doet 

iemand een beroep op zorg vanuit de Wmo en wanneer vanuit de WLZ? Want in beide gevallen zal 

er een indicatie gesteld moeten worden. 

De blijvende behoefte aan permanent toezicht of 24-uurs zorg in de nabijheid ter voorkoming van 

ernstig nadeel, bepaalt of iemand in aanmerking komt voor de Wlz. Is de verwachting dat die 
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behoefte niet blijvend is, dan is of blijft diegene aangewezen op een beschermd wonen of ambulante 

beschikking vanuit de Wmo. 

 

Waar ziet het College mogelijkheden om geschikte accommodatie te vinden binnen de grenzen van 

de gemeente om een RIBW van voldoende capaciteit te vestigen? 

Wij hoeven niet alle intramurale voorzieningen te realiseren omdat wij verantwoordelijk zijn voor 

deze groep (dit kunnen wij als kleine gemeente ook niet, vandaar ook de regionale samenwerking). 

Het gaat ook niet om grote aantallen (6-8) en 2 aanmeldingen ongeveer per jaar. Wij kijken naar 

wat wij lokaal kunnen organiseren maar regionale voorzieningen blijven belangrijk.  

 

Kunnen mensen die al in de WLZ zitten zich ook melden voor beschermd wonen bij het WMO loket 

en is daar wel voldoende expertise beschikbaar? 

Wlz is voorliggend op de Wmo. Mensen met een Wlz indicatie komen niet in aanmerking voor 

beschermd wonen. Iemand kan wel doorstromen naar de Wlz maar andersom niet. 

En ja, wij hebben voldoende expertise binnen het loket.  

 

Tot slot 

De Wmo-raad heeft aangegeven tevreden te zijn met deze sessie en de gegeven antwoorden. 

Uiteraard blijven we hen actief betrekken bij de ontwikkelingen rondom dit onderwerp. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 
S.C.T. de Roy van Zuidewijn – Rive 

Wethouder 

 


